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Medicinarima uručeni ugovori o zaposlenju, Vučić: Do kraja godine povećanje zarada u zdravstvu 

Predsednik Aleksandar Vučić poručio je da je zdravstvo jedan od četiri stuba države, zbog čega je 

posebno važno da ima sve više mladih, koji žele da menjaju Srbiju i jačaju naš zdravstveni sistem i 

najavio da će do kraja godine biti povećanja zarada u zdravstvu. 

U okviru programa Ministarstva zdravlja "Zapošljavanje najboljih diplomaca medicine", još 100 mladih 

lekara, najboljih diplomaca medicinskih fakulteta u Srbiji i 250 medicinskih sestara dobilo je zaposlenje u 

zdravstvenim ustanovama širom Srbije. 

Uručujući i ugovore o zaposlenju za 100 najboljih diplomaca medicinskih fakulteta i 250 medicinskih 

sestara i tehničara, predsednik Vučić je konstatovao da je lepo kada zahvale Srbiji, državi, kada učini 

nešto za njih, što je posao i obaveza. 

"Do sada ste bili najbolji u svojoj generaciji, imali najviši prosek ocena, pokazali da se razlikujete, da ste 

ozbiljni, vredni, marljivi, posvećeni svom poslu. Molim vas da tako nastavite, jer ovo što je država učinila, 

nije uvek lako", rekao je Vučić. 

Ukazao je da je pre samo šest godina iz Srbije odlazilo osam puta više lekara, medicinskih sestara i 

tehničara, nego pre godinu dana, i ta razlika je, čak i ako se kaže da je to delom zbogo korone, delom 

zbog rata u Ukrajini – svakako ogromna, dodajući da ima i onih koji se vraćaju. 



 
 

"To sve govori da smo uradili jednu važnu stvar, uredili smo javne finansije, imamo više novca i da nije 

ovog prokletog rata, situacija bi bila mnogo bolja. Ali, i pored toga, do kraja godine biće povećanja ne 

više tako malih plata u zdravstvu", rekao je Vučić. 

"Budite posvećeni poslu"  

On je naveo da mu je posebno drago zbog rasta zarada medicinskih sestara i tehničara, ali i lekara, jer 

ćemo tako najveći deo njih moći da sačuvamo. 

"A vaša je obaveza da budete odgovorni i to pokazujete na svakom mestu. Ovo je svojevrsno priznanje 

za vas, za trud i rad, koje ste zaslužili, ali i dodatna obaveza da uvek budete odgovorni na svakom mestu. 

Molim vas da budete takvi, i posvećeni poslu", poručio je predsednik Srbije. 

Ukazao je da je zdravlje najveće bogatstvo, a danas svi mi njima poklanjamo naše najveće bogatstvo, 

dodajući da je država značajno uložila u bolnice i druge zdravstvene ustanove, posle mnogo godina. 

Vučić je poručio da je zdravstvo jedan od četiri stuba države, i imaće sve veći značaj. 

"Zato je važno da imamo sve više mladih koji žele da, menjajući sebe, menjaju Srbiju i naš zdravstveni 

sistem nabolje, koji imaju energiju, entuzijazam, veru u sebe i ljubav prema poslu, da pruže najbolje 

rezultate", poručio je Vučić. 

Jačanje zdravstvene mreže  

Zahvalio je mladim zdravstvenim radnicima na dosadašnjim rezultatima, dodajući da je uvek lepo kada 

pokažemo ljude koji su završili fakultete širom Srbije. 

"Moramo dalje da jačamo zdravstvenu mrežu širom zemlje, snagu medicinskih fakulteta, da uvek budu 

najbolja baza iz kojih sve polazi, kao i srednje medicinske škole, a onda ćemo i mi ostali, ne sa devetkom 

ili desetkom, ali sa sedmicom ili osmicom, moći da položimo naše ispite", rekao je Vučić. 

Zahvalio je i porodicama najboljih diplomaca, a njih pozvao da nastave da uče, ponavljajući reči Šimona 

Peresa, da narodi koji ne budu naučili đake da od šest sati učenja, tri sata dnevno rade, a radnike da od 

osam sati rada, dva-tri dnevno uče – neće imati budućnost. 

"Ako smo mogli da budemo zemlja sa ukupno najvećim kumulativnim rastom u Evropi u poslednje dve 

godine, zašto se u zdravstvu ne bismo pomerili još i pretekli 14-15 zemalja Evrope? Jednu po jednu. Da 

budemo jedna od prvih 10 u Evropi, ali ne samo sa skupim zdravstvom, već sa onim koje je dostupno 

svima", rekao je Vučić. 

 

 



 
 

 

 

PRETI NAM NOVI TALAS KORONE Ako se nastavi ovako, brzo ćemo opet imati po 1.000 zaraženih na 

dan 

Iako srpski epidemiolozi tvrde da, bar za sada, nema razloga za brigu, korona brojke ipak sve više 

zabrinjavaju, kako kod nas, tako i u većem delu Evrope, pa i sveta. 

Taman kada smo posle omikron udara početkom godine, ukinuli skoro sve mere i polako počeli da 

zaboravljamo da korona uopšte postoji, u poslednjih par nedelja došlo je do neočekivanog rasta broja 

zaraženih, prvo minimalnog, a poslednjih dana sve ubrzanijeg i ozbiljnijeg. 

U subotu rast zaraženih za 67,2 odsto 

Jeste, sve su to relativno mali brojevi sa 300-400 zaraženih na dan, kada se setimo da smo početkom ove 

godine imali i po 20.000, ali upravo tako je i prošlog leta počeo jesenji talas. Prvo sa blagim povećanjem 

krajem juna i početkom jula, pa ubrzanjem u avgustu, da bismo već sredinom septembra imali po 8.000 

obolelih na dan. 

Ali šta nam govore poslednje brojke? Prošle nedelje imali smo 20 odsto više zaraženih nego sedmicu 

ranije, uglavnom je na dnevnom nivou taj rast bio na 10-15 odsto, a onda smo u subotu imali 67,2 odsto 

više zaraženih nego prethodne subote, samo sedam dana ranije. Ukoliko bi se kojim slučajem taj rast 

nastavio tim ritmom, već krajem jula bismo mogli da imamo po hiljadu zaraženih na dan! 

Dr Vesna Mioljević, epidemiolog Univerzitetskog kliničkog centra Srbije, kaže za RTS da trenutno smatra 

da nema razloga za zabrinutost, ali... 



 
 

- Trenutno nadam se da nema razloga za zabrinutost, ali kovid nas je naučio da se brojevi vrlo brzo mogu 

menjati. Mere opreza su prisutne i pratićemo brojeve u narednim danima i nedeljama - kaže dr 

Mioljević. 

Najčešće su, kaže, sada obolele starije osobe sa pridruženim bolestima, oni koji nisu vakcinisani, ali je 

mnogo manji broj hospitalizovanih, na respiratoru. 

- Na svu sreću, sve je manji broj onih koji su izgubili bitku sa kovidom - ističe Mioljevićeva. 

Svaka pojava simptoma respiratornog trakta je, dodaje, uvek indikacija za testiranje na kovid. 

- Ne možemo da predvidimo, ali možda će doći i do pojave novih sojeva. Nadamo se da će kao i omikron 

biti takav da izaziva bolest kod velikog broja ljudi, ali sa lakšom kliničkom slikom i sa manjim brojem težih 

ishoda. 

Da ne krene zatvaranje granica... 

Građanima je već “preko glave” priča o koroni, posebno u vreme letnjih odmora, kada su konačno skoro 

sve zemlje otvorile svoje granice i kada svi željno planiraju prvo letovanje “posle korone”. Međutim, 

upravo možda tu i leži najveća opasnost. Naime, ne očekuje se da novi talas dovede do značajnijeg broja 

hospitalizovanih ili preminulih, ali bi eventualni alarmantan rast broja obolelih mogao da dovede do 

uvođenja novih restriktivnih mera u pojedinim zemljama! A ne treba zaboraviti da je i u Srbiji trenutno 

na snazi mera po kojoj svi zaraženi moraju u sedmodnevnu kućnu izolaciju. 

Osim broja zaraženih, porastao je i procenat pozitivnih. U subotu je naime od svih testiranih, njih 6,68 

odsto bilo pozitivno, a poslednji put ovaj koeficijent je bio na ovakvom nivou još krajem aprila i 

početkom maja. 

Za sve je kriv omikron BA.5 

I Svetska zdravstvena organizacija je potvrdila da je uzrok povećanog broja zaraženih nova podvarijanta 

omikron BA.5. Ona se još početkom maja pojavila u Južnoafričkoj Republici. 

Talas je, međutim, bio slabiji nego prethodne podvrste i već je na izmaku. U Portugalu je, ipak, bila 

odgovorna za 80 odsto novih infekcija. Ova podvrsta zaraznija je od prethodnih podvrsta omikrona, a 

poslednja ispitivanja pokazuju da je otpornija na antitela, odnosno lakše dolazi do zaražavanja kako 

vakcinisanih, tako i onih koji su već preboleli omikron. Ipak, ne dovodi do težih slučajeva poput delta 

soja. 

Opasnost kad krene opet škola 

Epidemiolog i član Kriznog štaba prof.dr Branislav Tiodorović u razgovoru za “Blic” je rekao da je tokom 

letnjih meseci tako nešto i očekivano, s obzirom da su godišnji odmori u toku, cirkulacija ljudi je veća, 

maske se ne nose, ali da svakako ništa od ovih brojki ne predstavlja ništa alarmantno. 



 
 

- Leto je, ljudi putuju, ne postoje neka ograničenja, a mnogi su zaboravili da je korona i dalje tu. Naravno, 

ne govorimo o nečemu što je alarmantno, jer će nam leto, manje-više biti takvo. Ne očekuje se neki nagli 

skok, ali smo svakako spremni za jesen kada krene škola, pa zatim rad u kolektivima, i kako biva 

standardno, tada se virus najlakše prenosi - rekao je prof. Tiodorović. 

Nastavljen rast od 50 odsto 

Prema podacima Instituta “Batut” i Ministarstva zdravlja, juče do 15 časova na kovid 19 je testirano 

3.766 osoba, a pozitivno je bilo njih 242 ili 6,4 odsto. Ovo je za skoro 50 odsto više obolelih nego 

prethodne nedelje, sedam dana ranije, kada smo ih imali 165. 

Nažalost, od posledica korona virusa preminula je još jedna osoba, u bolnicama se nalazi 74 pacijenata, 

od kojih je samo desetoro na respiratorima. 

Izrael 

Izraelci beleže rast težih slučajeva korone od 70 odsto na nedeljnom nivou. Trenutno imaju 7.000-8.000 

pozitivnih za 24 časa, reproduktivni R broj je zabrinjavajućih 1,31, a tamošnji stručnjaci predviđaju da bi 

veoma brzo mogli da imaju i po 20.000 obolelih na dan. Više od polovine zaraženih ima novi omikron 

BA.5. 

Nadležni razmišljaju o vraćanju obaveznog nošenja maski u zatvorenim prostorima. 

Grčka 

I u Grčkoj je za desetak dana broj zaraženih skoro utrostručen i trenutno beleže i po 8.000 obolelih na 

dan. Ministar zdravlja Plevris je istakao da “su očekivali korona talas tokom leta, ali da neće biti vraćanja 

nikakvih restriktivnih mera jer se ne beleži rast broja ozbiljnih slučajeva, niti onih koji zahtevaju 

hospitalizaciju”. 

Nemačka 

Broj zaraženih u Nemačkoj je za samo nedelju dana povećan za preko 50 odsto. Sa sedmodnevnim 

prosekom od 318 zaraženih na 100.000 građana, skočio je na 480/100.000. Nadležni su pozvali na 

dobrovoljno nošenje maske u zatvorenim prostorima, dok pojedine pokrajine pozivaju već na uvođenje 

striktnijih mera. 

Dvoje mlađih u teškom stanju zbog delta soja 

U Vojnoj bolnici Karaburma na lečenju su dve mlađe osobe, koje imaju težu kliničku sliku i simptome koji 

odgovaraju delta soju korona virusa. 

- Po svojoj kliničkoj slici, laboratoriji, po svojim godinama i po toku bolesti, najviše podsećaju na delta 

soj. Tako da bez obzira na predominaciju omikron soja, moramo voditi računa da još imamo delta soj u 

populaciji. Što se tiče pacijenata koji umiru, to su starije osobe sa dosta pratećih bolesti. Što se tiče 



 
 

smrtnosti, najugroženija je populacija preko 80 godina - rekao je za RTS dr Ivo Udovičić, komandant 

Vojne bolnice Karaburma. 

On naglašava da će sigurno biti još nekih talasa, ali smatra da broj obolelih neće biti toliki da se ugrozi 

zdravstveni sistem. 

 

 

PREMIJERKA BRNABIĆ OTVORILA IMPLANTOLOŠKI CENTAR: "Obrazovanje je najvažnija investicija, 

hvala vam što ste imali san i ambiciju" 

PREDSEDNICA Vlade Ana Brnabić prisustvovala je danas otvaranju Implantološkog centra Stomatološkog 

fakulteta Univerziteta u Beogradu. 

Ceremonija otvaranja Implantološkog centra je počela u 11 časova, a nakon toga premijerka se obratila 

javnosti. 

Premijerka je rekla da bez ulaganja u obrazovanje ne možemo da se nadamo da budemo pobednička 

nacija, a pokazali smo da to možemo biti i pored svih poteškoća. 

- Visoko školstvo je nešto što je sama srž jedne uspešne zemlje i jednog uspešnog društva. Nažalost, dugi 

niz decenija nismo dovoljno ulagali u visoko školstvo. Drago mi je što se to danas menja, i na jedan 

potpuno očigledan način - kazala je Ana Brnabić. 

Brnabićka je istakla da će otvaranje savremenih visokoškolskih ustanova obezbediti da imamo nove 

kadrove, što će poboljšati kvalitet života u Srbiji. 

- Kada smo bili pre dva meseca na FON-u, tada sam rekla da je to prva nova zgrada na Univerzitetu u 

Beogradu posle tri decenije. I samo dva meseca kasnije, otvaramo novi centar jednog jakog fakulteta u 



 
 

Beogradu, nove laboratorije gde će nastavni naučni kadar i studenti stvarati novu vrednost - rekla je 

premijerka. 

Ona je istakla da će se sva ulaganja višestruko vratiti u budućnosti, i da se stvaranjem boljih uslova za 

studente prave i uslovi za dalji razvoj naše zemlje. 

- Mi imamo planove i za novu zgradu Biološkog fakulteta, i za zgradu Geografskog fakulteta, Fakulteta 

bezbednosti, kao i za novo zdanje Muzičkog fakulteta. To mi je posebno drago, pošto će pokazati da se 

mnogo ulaže u kulturu - dodala je premijerka. 

Ana Brnabić je rekla i da joj je čast da bude deo tih reformi i stvaranja novog lica Srbije. 

- Ja želim svima vama da čestitam što ste postigli neverovatan uspeh, a mislim da mali broj ljudi zna da 

ste vi u vašoj oblasti treći na Šangajskoj listi. Vi ste treći na svetu po znanju, izvrsnosti. To su neke stvari 

koje mi ne cenimo dovoljno, i ne učimo dovoljno od vas, da vidimo kako to što ste vi postigli može da se 

replicira i u nekim drugim ustanovama - kazala je ona. 

Premijerka je ponovila da je obrazovanje najvažnija investicija u jedno društvo i u jednu zemlju. 

- Želim danas da vam čestitam 74. rođendan, i da vam prenesem pozdrave i čestitke predsednika Vučića, 

koji mi je lično skrenuo pažnju da kao predsednica Vlade treba da dođem ovde i zahvalim vam se na 

svemu - istakla je Brnabićka. 

Ona je rekla da je u ovim vremenima krize novac izuzetno važan, ali da su mnogo važniji vizija, san i 

ambicija, koju je uprava Stomatološkog fakulteta imala. 

- Da toga nije bilo, vi ne biste imali sjajne rezultate, vi ne biste imali novu zgradu, ovde bi bila jedna 

prazna površina. Vi niste želeli da se zadovoljite time što ste treći na svetu, i hvala vam puno na tome, vi 

ste inspiracija za sve nas - zaključila je premijerka Ana Brnabić. 


